



Asia and Africa Today. 2013-2024

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue №7 Volume . 2016

ARE CONFUCIUS INSTITUTES EDUCATIONAL CENTERS OR A PROPAGANDA TOOL? CASE OF CONFUCIUS INSTITUTE AT SAINT-PETERSBURG STATE UNIVERSITY

Svetlana Krivokhizh

Abstract

Due to China's growing efforts aimed at spreading of Chinese culture all over the world and intense work on constructing favorable image of the country abroad Confucius Institutes have come under- increasing scrutiny. The main declared aim of the organization is to accommodate foreigners in learning Chinese language. However controversies that have accompanied its international expansion push scholars to study this instrument of China's public diplomacy in depth. The article analyses work of Confucius Institute at Saint-Petersburg state university focusing on critics of its work and discussing disputable moments. The author concludes host universities can benefit from Confucius Institutes.

Keywords list (en): Confucius Institute, soft power, foreign policy of PRC, cultural diplomacy

Date of publication: 01.07.2016

Citation link:

Krivokhizh S. ARE CONFUCIUS INSTITUTES EDUCATIONAL CENTERS OR A PROPAGANDA TOOL? CASE OF CONFUCIUS INSTITUTE AT SAINT-PETERSBURG STATE UNIVERSITY // Asia and Africa Today. – 2016. – Issue №7 C. 43-48 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-162/>



ИНСТИТУТ КОНФУЦИЯ - ОБРАЗОВАТЕЛЬНЫЙ ЦЕНТР ИЛИ ИНСТРУМЕНТ ПРОПАГАНДЫ? ИЗ ОПЫТА САНКТ-ПЕТЕРБУРГСКОГО ГОСУДАРСТВЕННОГО УНИВЕРСИТЕТА

Кривохиж Светлана Валентиновна

Аннотация

На 10-й конференции Институтов Конфуция (ИК), прошедшей в декабре 2015 г. в Шанхае, было официально объявлено, что, по состоянию на 1 декабря 2015 г., в мире открыто и функционируют 500 институтов и 1000 классов Конфуция в 134 странах. Учитывая масштаб деятельности ИК по всему миру, экспертное сообщество встало перед необходимостью дать оценку данному феномену внешней политики современного Китая. В частности, до сих пор продолжаются дискуссии вокруг одного из самых острых вопросов: преследует ли эта организация, главным образом, образовательные цели или является, прежде всего, инструментом влияния КНР на зарубежную общественность. В статье анализируется деятельность Института Конфуция в Санкт-Петербургском государственном университете, при этом особое внимание уделено спорным моментам в работе организации: кадровой политике, подбору учебных материалов и т.д.

Ключевые слова: Институт Конфуция, Институт Конфуция в СПбГУ, «мягкая» сила, внешняя политика КНР, культурная дипломатия

Дата публикации: 01.07.2016

Ссылка для цитирования:

Кривохиж С. В. ИНСТИТУТ КОНФУЦИЯ - ОБРАЗОВАТЕЛЬНЫЙ ЦЕНТР ИЛИ ИНСТРУМЕНТ ПРОПАГАНДЫ? ИЗ ОПЫТА САНКТ-ПЕТЕРБУРГСКОГО ГОСУДАРСТВЕННОГО УНИВЕРСИТЕТА // Азия и Африка сегодня. – 2016. – Выпуск №7 С. 43-48 . URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-162/>